## 梦想的声音

为促进多元文化交流,丰富加拿大中小学生的汉语学习和实践活动, 鼓励中小学生用汉语表达自己的情感和思想,进一步提高学生的中文水 平,高贵林孔子学院在2025年5月至7月间举办了2025年BC省中小 学生中文演讲比赛。本届中文演讲比赛以"十年后的我"为主题,活动受 到了广大汉语学习者的热烈响应,纷纷踊跃提交参赛作品。

本次比赛采用网络提交作品的方式进行。活动主办方邀请了资深汉语教师和教学研究人士组成了评判小组,对参赛作品从演讲内容、语音语调、语法词句、表达技巧等方面进行了严谨的综合评阅,最终评选出了各年级组共计 45 份优秀获奖作品。其中,一等奖 10 名,二等奖 16 名,三等奖 19 名。本次活动提交的作品充分展示了加拿大本土中小学生的汉语学习成果。参赛选手们声情并茂地用中文畅想未来,用声音描绘梦想;在这些或稚嫩、或年轻的声音里,我们听到了梦想、热情、爱和力量。

本次比赛所有参赛选手均将获得参赛证书,获奖选手还将获得奖金。 有关颁奖事宜,主办方将以邮件通知各位参赛者。

## The Sound of Dreams

To promote multicultural exchange, enrich Chinese language learning and activities for K-12 students in Canada, and encourage students to express their emotions and ideas in Chinese, the Confucius Institute in Coquitlam hosted the 2025 BC Chinese Speech Contest for K-12 Students from May to July 2025. The theme of the contest was "Me in Ten Years" and the contest garnered an enthusiastic response from Chinese learners across the province, with participants actively submitting their entries.

This contest adopted an online submission format. A judging panel comprising experienced Chinese language teachers and researchers rigorously evaluated all entries based on content, pronunciation, grammar, vocabulary, and expressive techniques. Ultimately, 45 outstanding award-winning works were selected across all grade categories, including 10 First Prizes, 16 Second Prizes and 19 Third Prizes. All the submissions fully showcased the achievements of Canadian students in learning Chinese. Participants vividly envisioned their futures in Chinese and painted their dreams with voices. Within these tender or youthful expressions, we heard their dreams, passion, love, and strength.

All contestants will receive participation certificates and the award winners will also receive cash prizes. Details regarding the award presentation will be communicated to participants via email.

## 2025年BC省中小学生中文演讲比赛获奖名单

## Winners List of 2025 BC Chinese Speech Contest for K-12 Students

一等奖 First Prize			
Pan Alysha	Sophia Feng	Olivia Cao	姚懿桐
郭馨安	Angela Luo	Marcus Tan	HaoCheng Sun
Beini Sun	Suris Tan		
二等奖 Second Prize			
	林聪煜		
Isabella Cao	Ryan Lin	Alice Bian	Evelyn Wang
	吴熠凡		
Alston Sun	Averie Wu	Stella Liu	Katie Wang
		陈馨	
Maple Zhang	Zhixun Zhao	Cynthia Zou	January Wang
董行之	吴凯文	范思睿	张茗灏
	Kevin Wu	Serina Fan	Daniel Zhang
三等奖 Third Prize			
		石译霖	姚钰萱
Wang Prestin	Keira Li	Steven shi	Abby Yao
	吴佑文	林佳颖	王希言
Hannah Wang	George Wu	Tiffany Lin	
董加华	杨扬善	董陆铖	
Jenifer Jiahua	Summer Young		Emma Yu
Dong			
李承佳		倪雨潇	
	Evan Sun	Sophie Ni	Helen Zheng
裴一飞	石晶晶	孙雨真	
Yifei Pei	Crystal Shi	Victoria Sun	